
Szám: 1-2/2014. 
 
 

J e g y z ı k ö n y v  
 
 
Készült: Fejér Megye Közgyőlése 2014. január 30-i ülésérıl 
 
Jelen vannak: Adravecz Tamás, Árgyelán János, Balogh Gergely, Balogh 

Zoltán, Csombók Pál, Farkas Erzsébet, Gebula Béla Ákos, Iván 
János, Krausz Attila, Mahlerné Köfner Anikó, Omischl Mihály, 
Orosz Éva, Pleizer Lajos, Rauf Norbert, Somogyi Balázs, Dr. 
Sükösd Tamás, Dr. Szabadkai Tamás, Tóth Erika, Törı Gábor, 
Wurczinger Lóránt megyei képviselık  

 
továbbá: Dr. Molnár Krisztián fıjegyzı, Dr. Kovács Zoltán aljegyzı,  

Hedlicskáné Dóczi Judit, Tóthné Czövek Erika 
jegyzıkönyvvezetık 

 
Törı Gábor – a közgyőlés elnöke: 
 
Köszöntöm szeretettel az ülésen megjelent Képviselı Hölgyeket és Urakat. 
Megkérem képviselıtársaimat, hogy jelentkezzenek be.  
 
Megállapítom, hogy a közgyőlés határozatképes, mert a 21 képviselıbıl 19 fı jelen 
van.  
 
 
Felhívom Tisztelt Képviselıtársaim figyelmét, hogy a vagyonnyilatkozatok leadási 
határideje a mai napon jár le! Esetleg aki ennek még nem tett eleget, az 31-ig ezt 
pótolhatja.  
 
Jelzem Tisztelt Képviselıtársaimnak, hogy Mötv. 46. § (2) bekezdés alapján – mivel 
kitüntetési ügyet érint – a napirend zárt ülés keretében kerül megtárgyalásra. 
 
(Idıközben bejelentkezett egy képviselı, így változott a jelenlévık száma 20 fıre) 
 
Javaslom a Tisztelt Közgyőlésnek, hogy a képviselık részére az ülés elején 
kiosztásra került „Javaslat a Fejér Megyei Önkormányzat területfejlesztési és 
vidékfejlesztési feladatai összehangolásával kapcsolatos szükséges intézkedés 
megtételére” c. elıterjesztést vegye fel. 
 
Kérem a Tisztelt Közgyőlés szavazatát a napirendrıl a szóban elhangzott 
kiegészítéssel együtt.  
 
SZAVAZÁS 
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Törı Gábor - közgyőlés elnöke: 
 
Köszönöm. Megállapítom, hogy 20 egyhangú igennel a napirend elfogadásra került.  
 

Fejér Megyei Önkormányzat Közgy őlésének 
3/2014. (I.30.) önkormányzati határozata 

 
a közgy őlés napirendjének elfogadásáról 

 
Fejér Megye Közgyőlése – az elhangzott kiegészítéssel együtt – a kiosztott napirendi 
javaslatot elfogadta. 
 
 
NAPIREND: 
 

NYÍLT ÜLÉS 

1.  1. 
Javaslat a Fejér Megyei Önkormányzat 2013. évi költségvetésének 
módosítására 

2. 4. 
Javaslat a Fejér Megyei Önkormányzati Hivatal Alapító okiratának 
módosítására 

ZÁRT ÜLÉS 

3.  2. 
Javaslat a Fejér Megye Közgyőlése által alapított Fejér Megye 
Díszpolgára kitüntetı cím- és díjak adományozására 

NYÍLT ÜLÉS 

4.  7. Tájékoztató a 2014. évi árvízi felkészülés helyzetérıl 

5.  3. 
Javaslat a Fejér Megyei Önkormányzat 2014. évi Közbeszerzési 
Tervének jóváhagyására 

6. 5. 
Javaslat a területi nemzetiségi önkormányzattokkal kötött 
Együttmőködési Megállapodások felülvizsgálatára 

7. 6. 
Beszámoló a Fejér Megyei Értéktár Bizottság 2013. II. féléves 
munkájáról 

8.  12. 
Javaslat a Fejér Megyei Önkormányzat területfejlesztési és 
vidékfejlesztési feladatai összehangolásával kapcsolatos szükséges 
intézkedés megtételére 

9.  11. 
Javaslat a Fejér Megyei Területfejlesztési Konzultációs Fórum 2014. 
évi mőködési költségeinek meghatározásáról szóló megállapodás 
elfogadására 
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10. 8. 
Javaslat a Fejér Megyei Területfejlesztési Tanács által támogatott 
önkormányzati fejlesztések (TEKI, CÉDE, TFC) támogatási 
szerzıdésben vállalt kötelezettségek teljesítésének lezárására 

11. 9. 
Tájékoztató a közgyőlés két ülése között történt fontosabb 
eseményekrıl 

12. 10. A közgyőlés tagjainak bejelentései, interpellációi 

 
 
Törı Gábor – a közgyőlés elnöke: 
 
Tájékoztatom Tisztelt Képviselıtársaimat, hogy az ülést megelızıen a Pénzügyi, 
Jogi és Fejlesztési Bizottság tárgyalta a közgyőlés ülésén szereplı egyes 
napirendeket, melyek tárgyalása elıtt majd mindig felkérem dr. Sükösd Tamás elnök 
urat, a bizottság álláspontját ismertesse. 
 
 
 
1. 1. Javaslat a Fejér Megyei Önkormányzat 2013. évi  költségvetésének  

módosítására  
 
 
 Elıterjesztı: Törı Gábor 
  a közgyőlés elnöke 
 
Törı Gábor – a közgyőlés elnöke: 
 
Megadom a szót dr. Sükösd Tamás elnök úrnak. 
 
Dr. Sükösd Tamás – megyei képviselı: 
 
Tisztelt Elnök Úr, Tisztelt Közgyőlés! 
A bizottság többségi szavazattal, 2 tartózkodás mellett fogadta el a határozati 
javaslatot és ajánlja elfogadásra a közgyőlésnek is.  
 
Törı Gábor – a közgyőlés elnöke: 
 
Tájékoztatom Önöket, hogy az önkormányzat könyvvizsgálója által készített 
vélemény a szerveren elhelyezésre került. 
Így azzal együtt megkérdezem van-e valakinek hozzászólása, kérdése, véleménye? 
 
Szavazás következik.  
 
SZAVAZÁS 
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Törı Gábor - közgyőlés elnöke: 
 
Köszönöm. Megállapítom, hogy 17 igen, 0 nem, 3 tartózkodással a napirend 
elfogadásra került.  
 
 

Fejér Megyei Önkormányzat Közgy őlésének 
2/2014. (I.31.) 

önkormányzati rendelete 
 
A Fejér Megyei Önkormányzat 2013. évi költségvetésé rıl szóló 2/2013. (II. 28.) 

önkormányzati rendelet módosításáról 
 

 
 
(A rendelet teljes szövege a jegyzıkönyv mellékletét képezi) 
 
 
2. 4. Javaslat a Fejér Megyei Önkormányzati Hivatal Alapító okiratának 

módosítására  
 
 
 Elıterjesztı: Törı Gábor 
  a közgyőlés elnöke 
 
Törı Gábor – a közgyőlés elnöke: 
 
Megadom a szót dr. Sükösd Tamás elnök úrnak. 
 
Dr. Sükösd Tamás – megyei képviselı: 
 
Tisztelt Közgyőlés! 
A bizottság egyhangú szavazattal fogadta el a határozati javaslatot és ajánlja 
elfogadásra a közgyőlésnek is. 
 
Törı Gábor – a közgyőlés elnöke: 
 
Köszönöm szépen. 
Megnyitom a napirend feletti vitát. Megkérdezem kinek van kérdése, véleménye? 
Úgy látom nincs, kérem szavazzunk. 
 
SZAVAZÁS 
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Törı Gábor - közgyőlés elnöke: 
 
Köszönöm. Megállapítom, hogy 20 egyhangú igennel a napirend elfogadásra került.  

 
Fejér Megyei Önkormányzat Közgy őlésének 

4/2014. (I.30.) önkormányzati határozata 
 

a Fejér Megyei Önkormányzati Hivatal Alapító Okirat ának módosításáról 
 
Fejér Megye Közgyőlése megtárgyalta a „Javaslat a Fejér Megyei Önkormányzati 
Hivatal alapító okiratának módosítására” c. elıterjesztést és az alábbi határozatot 
hozta: 
 
1.) A közgyőlés az Önkormányzati Hivatal alapító okiratának módosító okiratát az 1. 

számú mellékletben, míg az egységes szerkezető alapító okiratot a 2. számú 
mellékletben foglaltak szerint elfogadja. 

2.) A közgyőlés felhatalmazza elnökét az okiratok aláírására és felkéri a fıjegyzıt a 
változások átvezetése érdekében szükséges intézkedések megtételére Magyar 
Államkincstár Fejér Megyei Területi Igazgatósága felé.    

 
Felelıs:  Törı Gábor közgyőlés elnöke 
  Dr. Molnár Krisztán fıjegyzı 
Határid ı: 2014. február 15. 
 
 
Törı Gábor – a közgyőlés elnöke: 
 
Zárt ülést rendelek el. 
 
 
ZÁRT ÜLÉS 
(a zárt ülésrıl külön jegyzıkönyv készült) 
 
Törı Gábor – a közgyőlés elnöke: 
 
A jelenlévıket tájékoztatom, hogy a közgyőlés döntött Fejér Megye Díszpolgára 
kitüntetı cím és további díjak adományozásáról, melyek átadására a Megyenapon 
kerül sor. 
 
 
4. 7. Tájékoztató a 2014. évi árvízi felkészülés he lyzetér ıl 
 
 
 Elıterjesztı: Magosi Lajos 
  igazgató, tő. ezredes 
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Törı Gábor – a közgyőlés elnöke: 
 
Tisztelttel köszöntöm Igazgató urat és megkérem, hogy fáradjon ki a pulpitusra.  
 
Magosi Lajos igazgató: 
 
Tisztelt Elnök Úr, Tisztelt Közgyőlés! 
Elıször is nagy tisztelettel köszönöm a lehetıséget, hogy picit kiegészíthetem az 
írásbeli beszámolónkat a 2014. évre vonatkozó árvízi felkészülésrıl.  
Reményeink szerint 2014. év nem hoz olyan árvízi kihívásokat számunkra, mint a 
2013. hozott, azonban az tény, hogy rengeteg tapasztalatot szereztünk annak 
kapcsán, hogy egy esetleges megint bekövetkezı Dunai árvíznél mi a teendınk, mit 
tegyünk, hogy tegyük és hogyan készüljünk fel. Három alapvetı tényezı kellett 
ahhoz, hogy a Dunai árvízi védekezés sikeres legyen. Ezek közül az elsı és talán azt 
mondom, hogy mindegyik egyformán fontos, de az elsı az a vízügyi szakértelem, 
helyismeret, adatbázis, információ, amivel rendelkeztünk, amikor a védekezést 
megkezdtük, a felkészülést megkezdtük. A második az új védelmi igazgatási 
rendszer kipróbáltsága, a szervezettség, az irányítottság megvalósulása és a 
harmadik, talán ezt emelném ki leginkább, ez pedig az az összefogás, az a civil, 
hivatásos, társadalmi összefogás, ami segítette a védekezést. 
 
Ezért tudjuk, hogy ez a három tényezı nagyon fontos volt a védekezés kapcsán 
akkor, a felkészülésünket ebbe a három irányba igyekszünk fejleszteni, növelni a 
hatékonyságát. Az elsı a vízügyi kérdéskör. Itt a vízügyi szakemberekkel, az 
igazgatóság munkatársaival az ısszel bejártuk azokat a védmőveket, amelyek a 
védekezésben kulcsfontosságúak.  
 
Valamennyi helyszínen szemlét tartottunk közösen, megvizsgáltuk a gépészeti és 
egyéb védmőveket és azok állapotát. Azt jelenthetem Önöknek, hogy ezek a 
védmővek továbbra is jó állapotban vannak, a szükséges javítások, karbantartások 
pedig megtörténtek.  
 
Második kérdéskör pedig a szervezettség, irányítottság kérdése. Az új védelmi 
igazgatási rendszer hozzáigazodott a járásokhoz, a járási közigazgatási rendszerhez 
és már a hó helyzetben egy nagyon friss megmérettetés volt ez az új rendszernek, 
amikor a járási hivatalvezetık egy olyan pozícióba kerültek, amin akkor még 
meglepıdtek, de aztán rájöttek arra, hogy bizony ez nagyon fontos és mi is az a 
tudás, tudomány, vagy felkészültségi szint, amit nekik is hozzá kell tenni az ilyen 
sikeres védekezéshez. Amikor az árvíz érkezett, azért volt idın erre felkészülni, 
addigra az ı felkészítésük, az ı irányítási készségük, szervezıkészségük, 
helyismeretük, kapcsolatrendszerük kialakulhatott olyan szint, hogy tulajdonképpen 
minden döntés-elıkészítés, és maga a helyszínirányítás is az ı közremőködésükkel 
valósult meg. Most az a két járás, aki ebben érintett volt, arról tudok Önöknek 
beszélni.  
 



7 
 

A másik pedig az Igazgatóságunk részérıl is jelentıs változásokat eszközöltünk, 
hiszen meggyızıdésem, hogy az ad-hoc védekezés az soha nem lehet olyan 
sikeres, mint egy jól szervezett, operatív munkával irányított védekezés, ezért bár 
ugyan aktivizáltuk a megyei védelmi bizottság operatív törzsét és a helyi védelmi 
bizottságok operatív törzsét is, de azért az igazgatóságon folyamatosan mőködtettem 
egy olyan törzset, ami a leginkább a hivatásos állománynak a munkaszervezését, 
irányítását látta el és ezt a gyakorlatot továbbra is folytatjuk. Tehát a mostani hó 
helyzet, most ami vár ránk esetlegesen a mai, vagy a holnapi napon az ónos esı 
kapcsán, folyamatos készenlétet rendeltem el valamennyi járási operatív 
törzsünknek, mert ugye a járási hivatalok, tehát a védelmi igazgatási operatív törzsek 
mellett mőködtetünk egy hivatásos törzset is minden járásban. Néhány fıvel igazából 
a szervezés, információátadás céljából. Tehát ezeket per pillanat is készenlétben 
tartom és amikor ez szükséges akkor ıket aktivizáljuk és hogyha eléri azt a szintet 
esetlegesen a mostani helyzet is, de ez igaz az árvízre is, akkor pedig 
kezdeményezem a védelmi bizottság elnökénél a védelmi igazgatási rendszer 
aktivizálását is. Ott már mások a hatáskörök, más a jogosultság ebben a tekintetben. 
Tehát ezt mi folyamatosan mőködtetjük, fejlesztjük.  
 
Kialakítottuk az igazgatósággal a veszélyhelyzet-kezelési központunkat, amely 
kifejezetten csak a hivatásos, a katasztrófavédelmi szerv területi szervének a 
központja, minden informatikai eszközzel, információval rendelkezünk, kifejezetten 
figyeljük a meteorológiai elırejelzéseket és amikor az árvízi helyzet érkezik, vagy 
megtörténik, akkor pedig nyilván a hidrológiai helyzet elemzése is ott történik meg. 
 
A harmadik kérdéskör pedig a civil összefogás, az önkéntesek bevonása 
tekintetében pedig azt jelenthetem Önöknek, hogy szintén jelentıs elırelépést 
tettünk. Tavaly megalakult a megyei önkéntes mentıszervezetünk a Fejér Önkéntes 
Mentıszervezet elnevezéssel, több mint száz fıvel. Az idei évben pedig tavasszal 
tervezzük valamennyi járás területén a járási mentıszervezetek megalakulását, 
illetve megalakultak már, de ahhoz ık hatékonyan és jogszerően tudjanak részt 
venni a védekezésben, ehhez az ı felkészítésüket és minısítésüket is meg kell tenni.  
 
Márciustól május hónapig bezárólag több idıpontban lesz a számukra minısítı 
gyakorlat. Ennek azért az egyik legfontosabb elemének ennek a minısítı 
gyakorlatnak, mivel Fejér megye jellemzıen azért árvízi, belvízi, villágárvízi 
veszélyeztetettséggel bír, az erre történı felkészülés, felkészítése az önkéntes 
állománynak. Tehát Én azt gondolom, hogy a korábbi elmélet szerint amikor az 
állampolgárok tömegét kellett kijelölni köteles polgári védelmi szolgálatra, talán idejét 
múlt egy kicsit és talán leginkább ez a rendszer a hidegháborús felkészítésre volt 
alkalmas. Az gondolom, hogy az olyan kihívásokkal szemben, amikkel mostanában 
nézünk szembe, tehát a természeti kihívásokkal szemben hatékonyabb az, ha jól 
felkészített, jól képzett önkéntes, jól szervezett csapatokat vetünk be a hivatásos 
állomány megsegítésére. Egy dolgot nem szabad még szó nélkül hagynom, hogy 
azon kívül, hogy ezek a mentıszervezeteink akkor még csak a (FÖM) tagságában, 
egyesületek, civil szervezetek, vállalkozók vettek részt, ezenkívül nagyon sok 
önkéntes állampolgár is részt vett az árvízi védekezésben.  
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Erre apellálunk a következıkben is, ezért igyekszik a katasztrófavédelem amennyire 
csak lehet nyitottá válni, amennyire lehet az állampolgárokat tájékoztatni arról, hogy 
milyen veszélyek fenyegetik, mi történik egyáltalán a katasztrófavédelem 
rendszerében, mit csinálnak a tőzoltók, mi az az iparbiztonság, tehát igyekszünk 
bemutatni magunkat azért, ha hívó szavunk elérkezik, akkor mindenki tudja azt, hogy 
ki is az aki segítséget kéri és nagytisztelettel természetesen várjuk a segítséget. 
 
Most azért emellett természetesen nem sorvad el a köteles polgári védelmi rendszer, 
hiszen sose lehet tudni – reméljük nem következik be soha akár háborús helyzet, 
vagyon olyan mértékő kiterjedt katasztrófa, amikor ezek az erık kevesek és valóban 
kell a köteles pv. szolgálat is. Ezeknek a rendszerét is életben tartjuk, hiszen van is 
Adony, Ercsiben köteles pv. szervezetünk kétszer kilencven fıvel, ık kijelöltek, az ı 
felkészítésük, képzésük az idén is meg fog történni, ahogy ez tavaly is megtörtént. 
Ez a Dunai árvíz kapcsán amivel Én kiegészíteném az Én beszámolómat. Van amirıl 
nem szabad megfeledkezni amikor árvízrıl beszélünk. Nem csupán a Duna az ami 
veszélyes lehet, hanem nagyon sok dombvidéki vízfolyás van a megyében és 
jellemzıen ezek néhány nap alatt elég nehéz helyzetbe tudják hozni az ott lakókat, 
ott élıket, polgármestereket, akár a járásokat és talán a megyét is. Hiszen ennek 
nincs meg az az elınye, mint a Dunai árvíznél, hogy hetekkel, hónapokkal, ez túlzás, 
de talán egy két héttel elıtte már lehet készülni. Hiszen jön egy nagyobb csapadékos 
idıszak, két-három napig szakad az esı és máris ezek a kis vízfolyások veszélyessé 
válhatnak és kiönthetnek a medrükbıl és jelentıs kárt okozhatnak elsısorban azért 
az anyagi javakban. Tehát ezt is kézben tartsuk és ezt is megelızzük, ehhez 
szükség van arra, illetve szükség volt, amit ısszel meg is tettünk, hogy ezeken a kis 
vízfolyásokon is megtettük a helyszíni szemléinket, beazonosítottuk a kockázati 
helyszíneket, tudjuk, azt hogy hol mire számíthatunk és azt is, hogy mik azok az 
erık, amelyeket azonnal ebbe a védekezésbe bevethetık. 
 
Van még egy aspektusa az árvízzel kapcsolatos, vagy a vizek kártétele elleni 
védekezésnek, ezek a belvízi kérdések. Talán azt lehet mondani, hogy az idei év, 
idei tél, ısz nem volt, annyira csapadékos, hogy ezzel számolnunk kell, én azt 
gondolom, hogy elsısorban ami minket kihívás elé állít az a nagyobb esızések 
kapcsán a villámárvizek, vagy helyi vízkárok. 
 
Még egy fontos dolog, amit megtettünk és ennek látjuk az eredményét már most, 
hiszen azért voltak tavasszal nagyobb esızések. A települési vízelvezetı 
rendszereket most nagyon idézıjelbe teszem, kikényszerítettük a lakosságtól, a 
polgármesterektıl, hogy tegyék rendbe mindenki a saját háza elıtt ássa ki az árkot, 
mert ilyen nagyon apró dolgokon múlhat az, hogy egy-egy utcát elönt-e a víz vagy 
sem. Én nagyon röviden ezzel szerettem volna kiegészíteni a beszámolómat és 
Önöknek is nagyon köszönöm a tavalyi évben megkapott támogatást ezekhez a 
feladatokhoz és amennyiben Elnök úr megengedi Önöknek, akkor nagyon szívesen 
válaszolok kérdésekre, hogy ha vannak ezzel kapcsolatban, vagy egyáltalán a 
katasztrófavédelem mőködésével, jelenlegi helyzetével, feladatrendszerével 
kapcsolatban. 
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Törı Gábor – a közgyőlés elnöke: 
 
Köszönöm szépen. Megnyitom a napirend felett a vitát, megkérdezem kinek van 
hozzászólása, kérdése, véleménye? 
 
Ilyet nem látok. Köszönöm szépen még egyszer ezredes úrnak, hogy megjelent a 
közgyőlésen és beszámolt a tavalyi évi tevékenységérıl, illetve ez évnek a 
munkájához pedig sok sikert kívánok. 
 
Magosi Lajos igazgató: 
 
Köszönöm szépen Elnök úr és ha nem nagy tiszteletlenség, akkor Én elmennék az 
értekezletrıl. 
Viszont látásra. 
 
 
Megállapítom, hogy a közgyőlés a tájékoztatót tudomásul vette. 
 
 
 
5. 3. Javaslat a Fejér Megyei Önkormányzat 2014. év i Közbeszerzési 

Tervének jóváhagyására  
 
 
 Elıterjesztı: Törı Gábor 
  a közgyőlés elnöke 
 
Törı Gábor – a közgyőlés elnöke: 
 
Megadom a szót dr. Sükösd Tamás elnök úrnak. 
 
Dr. Sükösd Tamás – megyei képviselı: 
 
Köszönöm. 
Tisztelt Közgyőlés! 
A bizottság egyhangú szavazattal fogadta el a közbeszerzési tervet és ajánlja 
elfogadásra a közgyőlésnek is. 
 
Törı Gábor – a közgyőlés elnöke: 
 
Köszönöm. 
Megnyitom a napirend felett a vitát, kinek van véleménye, hozzászólása? 
 
Ilyet nem látok, kérem szavazzunk. 
 
SZAVAZÁS 
 
Törı Gábor - közgyőlés elnöke: 
 
Köszönöm. Megállapítom, hogy 20 egyhangú igennel a napirend elfogadásra került. 
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Fejér Megyei Önkormányzat Közgy őlésének 

31/2014. (I.30.) önkormányzati határozata 
 

a Fejér Megyei Önkormányzat 2014. évi közbeszerzési  tervének jóváhagyásáról 
 

Fejér Megye Közgyőlése megtárgyalta a „Javaslat a Fejér Megyei Önkormányzat 
2014. évi összesített közbeszerzési tervének jóváhagyására” címő elıterjesztést, és 
az alábbi határozatot hozta: 
 

1. A Közgyőlés a Fejér Megyei Önkormányzat – jelen határozat mellékletét 
képezı – 2014. évi összesített és nemleges közbeszerzési tervét jóváhagyja.  
 

2. A Közgyőlés felkéri a Fıjegyzıt, hogy intézkedjen a 2014. évi – nemleges – 
közbeszerzési tervnek a Közbeszerzési Hatóság által mőködtetett 
Közbeszerzési Adatbázisban történı közzététele felıl. 
 

Felelıs:  2. pont vonatkozásában 
  Dr. Molnár Krisztián fıjegyzı 
 

Határid ı: azonnal 
 
 
 
6. 5. Javaslat a területi nemzetiségi önkormányzatto kkal kötött 

Együttm őködési Megállapodások felülvizsgálatára  
 
 
 Elıterjesztı: Törı Gábor 
  a közgyőlés elnöke 
 
 
Törı Gábor – a közgyőlés elnöke: 
 
A szót megadom elnök úrnak. 
 
Dr. Sükösd Tamás – megyei képviselı: 
 
A bizottság itt is egyhangú szavazattal fogadta el az elıterjesztést és ajánlja 
elfogadásra a közgyőlésnek is. 
 
Törı Gábor – a közgyőlés elnöke: 
 
Köszönöm szépen. Megnyitom a napirend feletti vitát. Hozzászólót nem látok, kérem 
szavazzunk. 
 
SZAVAZÁS 
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Törı Gábor - közgyőlés elnöke: 
 
Köszönöm. Megállapítom, hogy 20 egyhangú igennel a napirend elfogadásra került. 
 
 

Fejér Megyei Önkormányzat Közgy őlésének 
32/2014. (I.30.) önkormányzati határozata 

 
a területi nemzetiségi önkormányzattokkal kötött Eg yüttm őködési 

Megállapodások felülvizsgálatáról 
 

Fejér Megye Közgyőlése megtárgyalta a „Javaslat a területi nemzetiségi 
önkormányzattokkal kötött Együttmőködési Megállapodások felülvizsgálatára” c. 
elıterjesztést és az alábbi határozatot hozta: 
 
A közgyőlés tudomásul veszi a Fejér Megyei Német és Cigány Területi Nemzetiségi 
Önkormányzatok 2013. évi tevékenységérıl szóló tájékoztatót. 
 
A közgyőlés felülvizsgálta a Fejér Megyei Német és Cigány Területi Nemzetiségi 
Önkormányzatokkal kötött Együttmőködési Megállapodásokat és megállapította, 
hogy azok módosítása nem indokolt. 
 
 
 
7. 6. Beszámoló a Fejér Megyei Értéktár Bizottság 20 13. II. féléves 

munkájáról  
 
 
 
 Elıterjesztı: Törı Gábor 
  a közgyőlés elnöke 
 
Törı Gábor – a közgyőlés elnöke: 
 
Elnök úré  a szó. 
 
Dr. Sükösd Tamás – megyei képviselı: 
 
A bizottság itt is 5 igen szavazattal fogadta el a beszámolót és ajánlja elfogadásra a 
közgyőlésnek is. 
 
Törı Gábor – a közgyőlés elnöke: 
 
Köszönöm. Kérdés, vélemény, javaslat. Ilyet nem látok, kérem szavazzunk. 
 
SZAVAZÁS 
 
Törı Gábor - közgyőlés elnöke: 
 
Köszönöm. Megállapítom, hogy 20 egyhangú igennel a napirend elfogadásra került. 
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Fejér Megyei Önkormányzat Közgy őlésének 

33/2014. (I.30.) önkormányzati határozata 
 

a Fejér Megyei Értéktár Bizottság 2013. II. féléves  munkájáról 
 

Fejér Megye Közgyőlése megtárgyalta a „Beszámoló a Fejér Megyei Értéktár 
Bizottság 2013. II. féléves munkájáról” címő elıterjesztést, és az alábbi határozatot 
hozta: 
 
A Közgyőlés a Fejér Megyei Értéktár Bizottság 2013. II. féléves munkájáról szóló 
beszámolót megtárgyalta és elfogadta.  
 
 
 
8. 12. Javaslat a Fejér Megyei Önkormányzat területf ejlesztési és 

vidékfejlesztési feladatai összehangolásával kapcso latos 
szükséges intézkedés megtételére  

 
 
 Elıterjesztı: Törı Gábor 
  a közgyőlés elnöke 
 
 
Törı Gábor – a közgyőlés elnöke: 
 
Megadom a szót dr. Sükösd Tamás elnök úrnak. 
 
Dr. Sükösd Tamás – megyei képviselı: 
 
Tisztelt Közgyőlés! 
A bizottság többségi szavazattal fogadta el az elıterjesztést és ajánlja elfogadásra a 
közgyőlésnek is. 
 
Törı Gábor – a közgyőlés elnöke: 
 
Köszönöm szépen. Megadom a szót dr. Szabadkai Tamás úrnak az MSZP 
frakcióvezetıjének. 
 
Dr. Szabadkai Tamás – megyei képviselı: 
 
Tisztelt Elnök Úr, Tisztelt Közgyőlés! 
Azért kértem szót, mert kifogások mutatkoznak ennél az elıterjesztésnél, illetve a 
határozati javaslatba is. Véleményem szerint módosítással lenne szükséges ezt a 
határozati javaslatot elfogadni. Tegnap amikor este 11 órakor rápillantottam a 
honlapra az elıterjesztéseket illetıen, akkor ezt az elıterjesztést még nem lehetett 
látni, úgynevezett osztós anyagként jött a közgyőlésre, ami nyilván minden 
önkormányzat életében, így a miénkben is elıfordul, de azt gondolom, ha már 
stratégiai megállapodást kötünk, akkor önmagában egy kicsit disszonancia az osztós 
anyag és egy stratégiai megállapodás fogalma között.  
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Nyilván maga az elıterjesztés nem túl sok konkrétumot tartalmaz, tehát nyilván nem 
tartalmazza, hogy milyen megállapodást kötnénk meg a kormánnyal. Azt gondolom, 
hogy a határozati javaslat nem más, mint egy puszta biankó felhatalmazás az elnök 
részére, hogy kössön olyan megállapodást, amit szükségesnek tart és jónak lát.  
 
Én azt gondolom, hogy önmagában ez nem helyes, tehát a megyei önkormányzat, 
megyei közgyőlés az azért van pontosan, bár leszőkült szerepkörben és a jövıre 
nézve a 2014-tıl tervezési idıszakban való részvételünkben a területfejlesztés 
területén azért vagyunk pontosan, hogy ezekben a kérdésekben érdemi 
beleszólásunk legyen. Tisztelettel azt javasolnám, hogy más módszerrel álljunk 
ehhez a kérdéshez hozzá, tehát módosító javaslatként szeretném azt javasolni, hogy 
az egyeztetések lefolytatására természetesen az Elnök urat hatalmazzuk fel, tehát a 
határozati javaslat 1. pontja záruljon le itt ponttal és folytatódjon azzal, hogy és  a 
megállapodások tervezetét terjessze a közgyőlés elé. A második pontot a határozati 
javaslatból javaslom – pontosan ennek okán – törölni értelem szerően.  
 
Én még azt is gondolom – messze megyek egy kicsit, hogy ezzel a határozati 
javaslattal az is a baj, hogy az Elnök úr személyében látok némi 
összeférhetetlenséget ennél a megállapodásnak a megkötésénél, nem jogi jellegőt, 
hanem politikai jellegőt, tehát nyilván az Elnök úr, mint a kormányt messzemenıen 
támogató Fidesz frakciónak országgyőlési képviselıként az oszlopos tagja, 
egyrészrıl, másrészrıl a megyei önkormányzat elnöke, hát egy személyben azt 
gondolom magával viszonylag könnyen meg is tudna állapodni, a megállapodás 
tartalmáról, de hát akkor vajon miért vagyunk mi itt megyei képviselık, hogy ne is 
tárgyalhassunk errıl, hanem legfeljebb utólag a magáról a megállapodás szövegérıl. 
Én azt gondolom, hogy érdemes lenne ezt a megállapodást, vagy ezeket a 
megállapodásokat közgyőlés elé hozni, azt hiszem, nem maradt el ebben a ciklusban 
közgyőlés amiatt, mert ne lett volna meg a létszám, tehát határozatképesek voltunk 
mindig és ha már ez a fı témakör, ezért vagyunk, akkor azt gondolom, különösen 
stratégiai jellegő megállapodásoknál a közgyőlés támogató hozzáállása, de legalább 
is a kérdéseknek a megvitatása mindenképpen szükséges. Köszönöm szépen. 
 
Törı Gábor – a közgyőlés elnöke: 
 
Megkérdezem még kinek van hozzászólása? 
Ilyet nem látok, akkor szavazzunk a módosító javaslatról. 
Két módosító javaslat volt, aki ezt elfogadja az szavazzon igennel, aki nem az 
nemmel. 
 
SZAVAZÁS 
 
Törı Gábor - közgyőlés elnöke: 
 
Köszönöm szépen. 6 igen, 6 nem, 8 tartózkodással nem került elfogadásra a 
módosító javaslat.  
 
Szavazzunk az eredeti változatról. 
 
SZAVAZÁS 
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Törı Gábor - közgyőlés elnöke: 
 
Köszönöm. 13 igen, 3 nem, 4 tartózkodással a napirend elfogadásra került. 
 

Fejér Megyei Önkormányzat Közgy őlésének 
34/2014. (I.30.) önkormányzati határozata 

 
a Fejér Megyei Önkormányzat területfejlesztési és v idékfejlesztési feladatai 

összehangolásával kapcsolatos szükséges intézkedés megtételér ıl 
 

Fejér Megye Közgyőlése megtárgyalta „Javaslat a Fejér Megyei Önkormányzat 
területfejlesztési és vidékfejlesztési feladatai összehangolásával kapcsolatos 
szükséges intézkedés megtételére” c. elıterjesztést és az abban foglaltakkal 
egyetért. 
 

1. Az elıterjesztésben megfogalmazott célok hatékony megvalósítása érdekében 
a Közgyőlés felhatalmazza Elnökét az elıterjesztésben szereplı tárgykört 
érintı egyeztetések lefolytatására és megállapodások aláírására. 

 
2. A közgyőlés felkéri elnökét, hogy az. 1. pontban hivatkozott intézkedéseirıl, 

feladatok végrehajtásáról utólagosan tájékoztassa a közgyőlést. 
 

 
Felelıs:  Törı Gábor 
 a közgyőlés elnöke 
 
Határidı:  folyamatos 
 
 
 
9. 11. Javaslat a Fejér Megyei Területfejlesztési Ko nzultációs Fórum 

2014. évi mőködési költségeinek meghatározásáról szóló 
megállapodás elfogadására  

 
 
 
 Elıterjesztı: Törı Gábor 
  a közgyőlés elnöke 
 
 
Törı Gábor – a közgyőlés elnöke: 
 
Megadom a szót dr. Sükösd Tamás elnök úrnak, hogy ismertesse a bizottság 
véleményét. 
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Dr. Sükösd Tamás – megyei képviselı: 
 
Tisztelt Közgyőlés! 
A bizottság 5 igen egyhangú szavazattal ajánlja elfogadásra a közgyőlésnek a 
határozati javaslatot. 
 
Törı Gábor – a közgyőlés elnöke: 
 
Köszönöm szépen. Képviselıtársaimé a szó. 
Jelentkezıt nem látok, kérem szavazzunk. 
 
SZAVAZÁS 
 
Törı Gábor - közgyőlés elnöke: 
 
Köszönöm. Megállapítom, hogy 20 egyhangú igennel a napirend elfogadásra került. 
 

Fejér Megyei Önkormányzat Közgy őlésének 
35/2014. (I.30.) önkormányzati határozata 

 
a Fejér Megyei Területfejlesztési Konzultációs Fóru m 2014. évi m őködési 

költségeinek meghatározásáról szóló megállapodás el fogadásáról 
 
Fejér Megye Közgyőlése megtárgyalta a „Javaslat a Fejér Megyei Területfejlesztési 
Konzultációs Fórum 2014. évi mőködési költségeinek meghatározásáról szóló megállapodás 
elfogadására” címő elıterjesztést és az alábbi határozatot hozta: 
 
1. A Fejér Megyei Közgyőlés elfogadja a jelen határozat mellékletét képezı a Fejér 

Megyei Területfejlesztési Konzultációs Fórum 2014. évi költségeire vonatkozó 
megállapodást.  

 
2. A Fejér Megyei Közgyőlés felhatalmazza Elnökét e megállapodás aláírására.  
 
Felelıs:  Törı Gábor 

a közgyőlés elnöke 
 

Határidı: 2014. február 1.  
 
 
 
10. 8. Javaslat a Fejér Megyei Területfejlesztési Tan ács által támogatott 

önkormányzati fejlesztések (TEKI, CÉDE, TFC) támoga tási 
szerzıdésben vállalt kötelezettségek teljesítésének lezár ására  

 
 
 Elıterjesztı: Törı Gábor 
  a közgyőlés elnöke 
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Törı Gábor – a közgyőlés elnöke: 
 
A napirenddel kapcsolatban megadom a szót dr. Sükösd Tamás elnök úrnak, 
ismertesse a bizottság állásfoglalását. 
 
Tájékoztatom Önöket, hogy az elıterjesztés elkészítése óta eltelt idıszakban további 
szerzıdések kerültek lezárásra. Az ezen szerzıdésekkel kiegészített kimutatás a 
szerveren a képviselık részére hozzáférhetı. 
 
Dr. Sükösd Tamás – megyei képviselı: 
 
Köszönöm. 
A bizottság szintén a kiegészített listát tárgyalta és egyhangú szavazással ajánlja 
elfogadásra a határozati javaslatot a közgyőlésnek. Köszönöm. 
 
Törı Gábor – a közgyőlés elnöke: 
 
Köszönöm szépen. Kérdés, vélemény, javaslat. Hozzászólót nem látok, kérem 
szavazzunk a kiegészítéssel együtt.  
 
SZAVAZÁS 
 
Törı Gábor - közgyőlés elnöke: 
 
Köszönöm. Megállapítom, hogy 20 egyhangú igennel a napirend elfogadásra került. 
 

Fejér Megyei Önkormányzat Közgy őlésének 
36/2014. (I.30.) önkormányzati határozata 

 
a Fejér Megyei Területfejlesztési Tanács által támo gatott önkormányzati fejlesztések 
(TEKI, CÉDE, TFC) támogatási szerz ıdésben vállalt kötelezettségek teljesítésének 

lezárásáról 
 

Fejér Megye Közgyőlése megtárgyalta a „Javaslat a Fejér Megyei Területfejlesztési 
Tanács által támogatott önkormányzati fejlesztések (TEKI, CÉDE, TFC) támogatási 
szerzıdésben vállalt kötelezettségek teljesítésének lezárására” tárgyú elıterjesztést, 
és az alábbi határozatot hozta: 
 
1. A Fejér Megyei Önkormányzat, mint a Fejér Megyei Területfejlesztési Tanács 

illetékességi területét érintı jogutódja, a határozat 1. sz. mellékletében található 
pályázatok támogatási szerzıdéseiben foglalt kötelezettségek teljesítését 
elfogadja, ezáltal azokat lezárhatóvá nyilvánítja. 
 

2. A Közgyőlés felkéri elnökét, hogy az ezzel kapcsolatos egyoldalú 
nyilatkozatokat a lezárható szerzıdések tekintetében adja ki. 

 
3. A Közgyőlés felkéri elnökét, hogy döntésérıl a Magyar Államkincstár Fejér 

Megyei Igazgatóságát és az érintett kedvezményezetteket értesítse. 
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Felelıs: Törı Gábor 
 a közgyőlés elnöke 
 
Határid ı:  2014. február 28.  
 
 
 
11. 9. Tájékoztató a közgy őlés két ülése között történt fontosabb 

eseményekr ıl 
 
 
 Elıterjesztı: Törı Gábor 
  a közgyőlés elnöke 
 
 
Törı Gábor – a közgyőlés elnöke: 
 
Kérdés, vélemény? Ilyet nem látok.  
Kérem az anyag tudomásul vételét. 
 
 
 
12. 10. A képvisel ık bejelentései, interpellációi  
 
 
Törı Gábor – a közgyőlés elnöke: 
 
Ilyet nem látok. Én megköszönöm képviselıtársaimnak a munkát. Külön öröm 
számomra, hogy a mai napirend nagytöbbségét szinte majdnem egyhangúan 
fogadtuk el és azt látom, hogy a kitüntetési címeknél is jóval nagyobb konszenzus 
volt, mint a szokásosnál.  
 
Köszönöm szépen a munkájukat, az ülést bezárom. 
 
 
 

K.m.f. 
 
 
 
 
 

 
 Törı Gábor Dr. Molnár Krisztián 
 a közgyőlés elnöke  fıjegyzı 
 


